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§ 1 
Närvarande  

Beslut  
Närvaro tas och fastställs i enlighet med sida 1 av protokollet. 
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§ 2 
Val av justerare  

Beslut  
Äldrenämnden utser vice ordförande Nike Örbrink (KD) att 
justera protokollsparagraferna 1-11 samt 13-23 jämte ordförande 
Robert Mjörnberg (V) 
  
Efter att ordförande Robert Mjörnberg (V) anmält jäv på 
ärendet Fördelning av statsbidrag utökad verksamhetsförlagd 
utbildning och lämnat sammanträdesrummet utsåg äldrenämnden 
vice ordförande Nike Örbrink (KD) samt ledamot Felix Finnveden 
(S) att justera protokollsparagraf 12. 
  
Protokollet justeras fredag den 29 november 2024. 
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§ 3 
Anmälan av protokollsjustering från äldrenämnden den 
22 oktober 2024  
ALD 2024/9 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2024/9-17 Äldrenämndens protokoll 2024-10-22 
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§ 4 
Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning  

Beslut  
Äldrenämnden fastställer föredragningslistan. 
  
Ärende 9. Ramavtalsupphandling av poänggivande kurser inom 
vuxengymnasium utgår. 
 
En övrig fråga anmäls. 
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§ 5 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare  
Hugo Laigar m.fl (M) lämnar in tre skrivelser med rubrikerna: 
   
"Angående hjälp med att säga upp ofrivilliga prenumerationer eller 
abonnemang", diarienummer ALD 2024/432 
   
"Angående kosten inom äldreomsorgen, diarienummer ALD 
2024/433" 
   
"Angående miljöbilar, diarienummer ALD 2024/434" 
  

Beslut  
Äldrenämnden beslutar att överlämna skrivelserna till förvaltningen 
för beredning. 
  
  
Förslag till beslut  
Ordföranden föreslår att skrivelserna överlämnas till förvaltningen 
för beredning.  
  
  
Beslutsgång  
Ordföranden finner att nämnden beslutar att överlämna skrivelserna 
till förvaltningen för beredning. 
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Skrivelse från Moderaterna

Hugo Laigar m.fl. (M)

Angående hjälp med att säga upp ofrivilliga prenumerationer eller abonnemang   

Tyvärr utsätts många äldre för bedrägerier. Oseriösa eller kriminella telefonförsäljare riktar in sig på äldre 
för att aggressivt sälja abonnemang eller prenumerationer som sedan är svåra att säga upp. Det kan röra 
prenumerationer på lotter eller bedragare som utger sig för att vara från ett seriöst företag som därefter 
lurar äldre på pengar.  

Dessa bedrägerier är ett stort problem som gör tillvaron otrygg för många äldre. Att inte veta huruvida 
personen som ringer upp är seriös eller inte gör att man känner sig utsatt. Därtill kommer svårigheten 
med att säga upp abonnemang eller prenumerationer som inte är önskvärda, vilket också skapar 
frustration. Ofta är det svårt att få tag på företagen och krångligt att säga upp det man har ”köpt”.  

Att rikta in sig på svaga grupper för att sälja produkter eller tjänster som annars inte efterfrågas är 
skamlöst. Därför bör Stockholms stad agera för att alla som brukar äldreomsorgen får hjälp med att säga 
upp prenumerationer eller abonnemang, på exempelvis lotter, som man inte vill fortsätta betala för. 
Staden bör hjälpa äldre att ”sanera” prenumerationerna och polisanmäla bedrägerier.  

Med anledning av ovanstående vill vi ställa följande frågor till förvaltningen:  
 

1. Finns det i dag någon verksamhet som syftar till att hjälpa äldre med att säga upp abonnemang 
eller prenumerationer som inte önskas?  

2. Pågår det något arbete som syftar till att motverka bedrägerier riktade mot äldre inom 
verksamheten?  

3. Hur ser möjligheterna ut att starta ett program som erbjuder sanering av prenumerationer och 
abonnemang för alla äldre i omsorgen i Stockholm?     
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Skrivelse från Moderaterna

Hugo Laigar m.fl. (M)

Angående kosten inom äldreomsorgen 

En god och näringsrik kost är avgörande för ett njutningsfullt och hälsosamt liv. Inom äldreomsorgen är 
detta särskilt viktigt givet att risken för näringsbrist är förhållandevis stor. I Livsmedelsverkets nationella 
riktlinjer står följande att läsa om just måltider inom äldreomsorgen:  

”Med hög ålder ökar risken för att drabbas av undernäring. Undernäring ökar risken för fallolyckor, 
sjukdom och minskar möjligheten att klara sig själv. Det medför minskad livskvalitet och stora 
samhällskostnader.”  

Givet ovanstående bör Stockholms stad eftersträva att äldreomsorgen serverar god och näringsrik mat. 
Detta bör bara ett överordnat mål som ska syfta till att ge boende en värdig och njutningsfull tillvaro samt 
en hälsosam vardag.  

Kosten har även en kulturell och social betydelse. Att inta en god måltid kombinerad med god dryck 
tillsammans med andra är en viktig social aktivitet i många människors liv. Detta gäller inte minst vid 
större högtider som ofta är förknippade med vissa maträtter.  

Mat är mycket mer än näringsintag. Det är en viktig del av många människors liv, och bör så vara även 
inom äldreomsorgen.   

Med anledning av ovanstående vill vi ställa följande frågor till förvaltningen:  

1. Har, eller kommer, kosten inom äldreomsorgen att anpassas av miljö- eller klimatskäl?  
2. Serveras speciella måltider, exempelvis jul- och påskbord, vid nationella högtider? 
3. Har de boende möjlighet att välja även alkoholhaltig dryck till maten? 
4. Har problemet med undernäring inom äldreomsorgen ökat de senaste åren?  
5. Vilka åtgärder har vidtagits under nuvarande mandatperiod för att höja kvalitén på maten inom 

äldreomsorgen?   
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Skrivelse från Moderaterna

Hugo Laigar m.fl. (M)

Angående miljöbilar 

För att på lång sikt kunna bedriva en så bra äldreomsorg som möjligt måste onödiga kostnadsökningar 
undvikas. Stockholms stad ska därför inte ställa krav på privata eller egna utförare som enbart driver upp 
kostnader utan att brukarna får en bättre omsorg.  

Moderaterna ser positivt på att Stockholms stad arbetar för att minska utsläppen. Detta måste dock göras 
så effektivt som möjligt och vägas mot risken för ökade kostnader. Att staden ställer krav på miljöbilar 
inom äldreomsorgen kan driva på kostnader, vilket riskerar att gå ut över brukarna.      

Med anledning av ovanstående vill vi ställa följande frågor till förvaltningen:  

1. Vad bedöms kravet på miljöbilar inom äldreomsorgen och hemtjänsten att kosta?  
2. Hur mycket bedöms varje ton i minskade utsläpp som genereras av denna åtgärd ha kostat 

staden?  



Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-11-26 

§ 6 
Äldredirektörens information/presentation  
Patric Rylander meddelar att han slutar sin tjänst som äldredirektör 
vid årsskiftet för att påbörja ett nytt uppdrag som förvaltningschef 
vid kyrkogårdsförvaltningen den 1 januari 2025. 
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§ 7 
Borttagen på grund av sekretess  
ALD 2024/149 
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§ 8 
Borttagen på grund av sekretess  
ALD 2024/150 
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§ 9 
Borttagen på grund av sekretess  
Ärendet utgår 
ALD 2024/378 
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§ 10 
Revidering av förfrågningsunderlag /kontraktsvillkor för 
vård- och omsorgsboende  
ALD 2024/299 
 

Beslut  
1.      Förfrågningsunderlag/kontraktsvillkor gällande upphandling 

av privata utförare av vård- och omsorgsboende inom 
Stockholms stads valfrihetssystem godkänns. 

2.      Äldreförvaltningen får i uppdrag att, utifrån beslutat 
förfrågningsunderlag gällande upphandling av privata 
utförare av vård- och omsorgsboenden inom Stockholms 
stads valfrihetssystem, revidera uppdragsbeskrivningen för 
vård- och omsorgsboende i egen regi i tillämpliga delar.  

  
Särskilt uttalande 
Hugo Laigar m.fl (M) lämnar ett särskilt uttalande från 
Moderaterna. 
  
  

Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 

Nike Örbrink (KD) och Margita Jacobsson (L) föreslår att nämnden 
beslutar enligt det gemensamma förslaget från Kristdemokraterna 
och Liberalerna. 
  
  

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Äldrenämnden ansvarar för att upphandla och förvalta avtal för 
privata utförare av vård- och omsorgsboenden. Upphandlingen görs 
utifrån lag (2008:962) om valfrihetssystem. Förfrågningsunderlag 
revideras regelbundet då upphandlingen är ständigt pågående och 
avtalen löper tills vidare med uppsägningsrätt. 
  
Äldrenämnden har i uppdrag att i samband med revidering av 
förfrågningsunderlag/kontraktsvillkor för privata utförare av vård- 
och omsorgsboende inom stadens valfrihetssystem revidera 
underlag till uppdragsbeskrivningar för stadens egenregi av vård- 
och omsorgsboende, beslut kommunfullmäktige dnr KS 2021/1084. 
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Därmed föreslås att äldreförvaltningen får i uppdrag att, utifrån 
beslut om reviderat förfrågningsunderlag/kontraktsvillkor, revidera 
uppdragsbeskrivningen för stadens egenregi i tillämpliga delar. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2024/299-1 Tjänsteutlåtande - Revidering av 
förfrågningsunderlag/kontraktsvillkor för vård- och 
omsorgsboende 

 ALD 2024/299-1.1 Revidering av 
förfrågningsunderlag/kontraktsvillkor för vård- och 
omsorgsboende 
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Ärende 10

Revidering av förfrågningsunderlag
/kontraktsvillkor för vård- och

omsorgsboende.

Dnr ALD 2024/299

Hugo Laigar m.fl. (M)

Särskilt uttalande 

Det är alltid klokt att se över system, rutiner och regler inom stadens verksamheter. Det som först och 
främst ska stå i fokus är då den enskilde stockholmaren som berörs. Därefter de verksamheter som 
påverkas av förändringarna.  

Genomgående för den styrande majoriteten är att de egentligen inte vill låta stockholmarna välja, det är 
ideologiskt motiverat och är inte ett beslut som har stockholmarnas bästa för ögonen. Det vore klädsamt 
om man faktiskt var ärlig med att valfrihet och privata utförare är något man vill ta bort. Vänsterstyret har 
sedan början av mandatperioden höjt kraven, vilket i sig kan vara bra, men det har skett utan en 
fungerande dialog med de utförare som faktiskt gör Stockholm till en bättre stad. Dessutom kommer 
dessa förändringar, utan skälig kompensation, vara ett effektivt sätt att göra staden så oattraktiv som 
möjligt att verka i för den privata utförare som vill bidra till en bättra omsorg.  

Vidare lyfter revideringarna upp krav på ekologisk mat. Det viktigaste måste vara näringsrik och god mat. 
Närodlat kan vara ett bra alternativ som förordas, men en ekologisk sparris från andra sidan jorden ser vi 
moderater knappast som en åtgärd för att göra äldreomsorgen bättre.  
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Ärende 10 
Dnr: ALD 2024/299 
 
Revidering av 
förfrågningsunderlag 
/kontraktsvillkor för vård- och 
omsorgsboende 
 
Nike Örbrink (KD) 
Margita Jacobsson (L) 

 
 
Förslag till beslut 

 
1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut 
2. Att därutöver anföra följande 

 
Vi Kristdemokrater och Liberaler lovordar förvaltningens ambition att höja kvaliteten i vård- 
och omsorgsboenden genom att revidera förfrågningsunderlaget och därmed ställa högre krav 
och förebygga brott. Vi  beklagar dock  bibehållandet av  kravet att 70 procent av utförares 
livsmedelsinköp (i kronor mätt) ska vara ekologiska. En studie från Sveriges 
lantbruksuniversitet visade så sent som förra året att klimatpåverkan är ungefär lika stor för 
både konventionellt och ekologiskt jordbruk. Samtidigt ger ekologiskt jordbruk betydligt 
mindre skördar, så till den grad att om resten av världen tagit efter det som vänsterstyret i 
Stockholm förespråkar hade världen drabbats av svår svält. Detta är oansvarigt, inte minst i 
ljuset av kriget i Ukraina, som tillsammans med Ryssland står för odlandet av en fjärdedel av 
allt vete i världen. En redan pressad global livsmedelssituation förvärras ytterligare av 
vänsterstyrets populistiska ”klimatpolitik”. Ett bättre grepp hade varit att ställa krav på att 
maten ska vara svenskproducerad. I syfte att öka den svenska livsmedelsberedskapen i en tid 
då det pågår ett krig i Europa.  
 
Vi vill även återigen lyfta den problematik som finns med heltid som norm. Vi vill framför 
allt lyfta att det finns de som vill söka deltidstjänster och som med föreslagen kravställning 
riskerar att inte söka utannonserade tjänster. Det är även viktigt att tjänster som i praktiken 
utgör deltid  inte blir artificiella heltidstjänster till följd av politiska beslut. Vi ser här en 
betydande risk i att rekryteringar som hade kunnat bidra positivt till en verksamhets kvalitet 
uteblir om deltidsanställningar inte får finnas. Om samhället önskar att de som orkar och vill 
inte ska gå i förtidspension utan stanna så länge som möjligt i yrkeslivet, gärna efter uppnådd 
pensionsålder måste arbetstiderna vara flexibla. Arbetet inom vård och omsorg är ofta tungt, 
för att personalen ska orka måste arbetsförhållandena tillåta att personal, som arbetet länge 
inom omsorgen går ner i arbetstid under sina sista år i yrket.  
Inom äldreomsorgen finns även yngre medarbetare, många är småbarnsföräldrar och andra 
studerar parallellt. För att dessa ska kunna orka och vilja måste möjligheten till deltid 



erbjudas. Det räcker inte med aldrig så bra arbetsmiljö och bra ersättning om inte livspusslet 
samtidigt fungerar. 
 
Därför motsätter vi oss ska-krav gällande heltidsanställningar. 
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§ 11 
Digitaliseringsplan 2025-2026 för äldreomsorgen i 
Stockholm stad med inriktning 2027  
ALD 2024/237 
 

Beslut  
Äldrenämnden antar äldreförvaltningens förslag till 
Digitaliseringsplan för 2025-2026 med inriktning 2027 och 
överlämnar den till kommunstyrelsen för kännedom. 
  
Särskilt uttalande 
Hugo Laigar m.fl (M) lämnar ett särskilt uttalande från 
Moderaterna. 
  
Thomas Wihlman (C) och Margita Jacobsson (L) lämnar ett 
gemensamt särskilt uttalande från Centerpartiet och Liberalerna. 
  
  

Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 

Nike Örbrink (KD) föreslår att nämnden beslutar enligt förslaget 
från Kristdemokraterna. 
  
  

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag. 

 

Sammanfattning av ärendet  

Äldreomsorgen står inför stora utmaningar där antalet äldre ökar 
och fler äldre väntas bo kvar i ordinärt boende längre. Samtidigt 
behöver medarbetare och chefer rustas och verksamheter utvecklas 
för att ta tillvara på digitaliseringens möjligheter. Äldreomsorgens 
prioriterade områden inom digitalisering handlar om att genomföra 
en samlad utveckling där varje enskild del stödjer och främjar 
varandra från ett nuläge till ett framtidsperspektiv. Prioriteringarna 
ska vila på framtagen vision och målområden för äldreomsorgens 
digitalisering.   

Äldreförvaltningen ska leda och samordna 
digitaliseringsutvecklingen inom äldreomsorgen samt stödja 
stadsdelsförvaltningarna i deras arbete att utveckla och införa 
digitala arbetssätt. En sammanhållen digitaliseringsutveckling med 
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gemensamma lösningar är prioriterat för äldreomsorgen och 
socialtjänsten i Stockholms stad. 

Sammantaget är följande områden prioriterade för en sammanhållen 
digitaliseringsutveckling de kommande åren; 
  

 Interna larm på särskilda boenden. 

 Trygghetsskapande teknik på särskilda boenden och i 
ordinärt boende. 

 Digitala inköp.  

 Stockholm Surf. 

 Digitala arbetssätt och säker digital kommunikation (SDK). 

 Utveckling av Sociala system. 

 Leda i förändring med fokus på digitalisering. 

 Digitalt först.  

Äldreförvaltningen och socialförvaltningen har initierat ett 
gemensamt arbete för att ta fram en struktur som bidrar till att öka 
samordningen och samstyrningen av äldreomsorgens och 
socialtjänstens gemensamma digitaliseringsutveckling.  
  
Framöver kommer digitaliseringsplanen att revideras vartannat år. 
Status och uppföljning av digitaliseringsplanens prioriterade 
områden sker årligen till äldrenämnden i samband med ordinarie 
arbete för uppföljning genom tertialrapporter och 
verksamhetsberättelse. Arbetsformerna med en digitaliseringsplan 
och tillhörande beredande och styrande forum kan komma att 
justeras för att gå i takt med utvecklingen av äldreomsorgens och 
socialtjänstens gemensamma digitaliseringsutveckling. 
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Ärende 11

Digitaliseringsplan 2025-2026 för
äldreomsorgen

i Stockholm stad med inriktning 2027

Dnr ALD 2024/237

Hugo Laigar m.fl. (M)

Särskilt uttalande 

Vi moderater har saknat en tydlig ambition om att använda tekniken på ett bra sätt inom stadens omsorg. 
Att ett program nu tydligt sätter tekniken i centrum är därför välkommet.  

Teknik är en naturlig del av livet och att inte ta vara på möjligheterna inom stadens omsorg vore fel. 
Vidare menar vi att det är viktigt att se hur tekniken hela tiden utvecklas och staden får inte fastna med 
gårdagens teknik, det finns alla möjligheter att pröva gränserna vilket är något vi skulle välkomna 
ytterligare.  



2024-11-26 
 
Digitaliseringsplan 2025–
2026 för äldreomsorgen i 
Stockholm stad med 
inriktning 2027 

 
Dnr ALD 2024/237 
 
Ärende 11 
 
Thomas Wihlman (C) 
Margita Jacobsson (L) 
 

 
 
Särskilt uttalande  
 
Vi ställer oss positiva att det nu finns en digitaliseringsplan för 2025–2026. Det är viktigt, inte 
minst för att kunna möta de framtida utmaningarna som ju blivit allt större på grund av de 
kraftiga ökningarna av de äldre åldersgrupperna.  
 
Samtidigt varnar vi för en övertro på digitaliseringen. Äldreomsorgen är en människonära 
verksamhet där digitalisering och teknifiering absolut kan vara av värde men det är också 
sådant som kan bli mycket kostsamt vid misslyckanden vilka tyvärr är alltför vanliga i de här 
sammanhangen. Därför en stark styrning med hög kompetens, och där inte olika intressen drar 
åt olika håll, oerhört viktig. Det måste helt enkelt bli en tydlig inriktning med stark styrning.   
 
Denna digitaliseringsplan har mycket av ett internt perspektiv men vi vill självklart betona att 
i grund och botten ska planen ge en bättre äldreomsorg för dem som behöver detta stöd. Vi 
betonar också att Äldreförvaltningen ska vara den ledande och sammanhållande kraften som 
driver digitaliseringen i en riktning som både ger en effektiv verksamhet och mervärden för 
den som använder sig av äldreomsorgens tjänster. För att dessutom betona vikten av 
digitaliseringen ser vi gärna uppföljningsrapportering årligen i ett särskilt dokument, skilt från 
tertialrapporter. 
 
Till sist, det är äldre det handlar om. Äldre som har olika behov och olika intressen. 
Skrivningar som att nu ska de äldre kunna bo kvar hemma längre blir helt enkelt fel. I stället 
ska man kunna välja hur man vill ha det. Exempelvis är det för en del en stor trygghet att få 
komma till vård- och omsorgsboende med tillgång till välutbildade medarbetare. Valfrihet 
alltså. Dessutom har vi i vår budget pekat på behovet av generösare biståndsbedömning som 
verkligen sätter sig in i de behov den äldre har. 
 



Äldrenämnden 26 november 2024 
 
Ärende 11 
Dnr: ALD 2024/237 
 
Digitaliseringsplan 2025-2026 för 
äldreomsorgen i Stockholm stad 
med inriktning 2027 
 
Nike Örbrink (KD) 

 
 
 
Förslag till beslut 

 
1. Att delvis godkänna Digitaliseringsplan 2025-2026 
2. Att därutöver anföra följande 

 
Kristdemokraterna välkomnar den nya digitaliseringsplanen som stakar ut en riktning mot den 
digitala omställning som är nödvändig för att möta den demografiska trenden i staden. Dock 
tycker vi att planen saknar viktiga perspektiv. Framför allt målbilden att digitaliseringen 
faktiskt ska leda till ökad effektivitet i verksamheterna. Vi skulle därför vilja se att 
effektivisering är ett självständigt och prioriterat målområde. Det finns inget egenvärde i ökad 
digitalisering om det inte också sker med förtjänster i form av kostnadsbesparingar och 
lättnader i arbetsbörda. 
 
Kristdemokraterna anser även att äldreförvaltningen måste vara drivande i den digitala 
omställningen på äldreområdet och löpande lyfta goda exempel till äldrenämnden. I dessa 
exempel borde även förväntade resultat och effekter av införande i staden tydligt redovisas.  
 
Samtidigt som digitaliseringen är helt nödvändigt för att klara den demografiska trenden är 
det viktigt att denna omställning också är förankrad bland stadens äldre. Trots nya tekniska 
möjligheter och landvinningar är det viktigt att ha i åtanke att omsorg fortfarande främst 
handlar om människor.  
 
 
 



 

 

Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-11-26 

§ 12 
Fördelning av statsbidrag utökad verksamhetsförlagd 
utbildning  
ALD 2024/307 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till modell för 
fördelning av statsbidrag till äldreomsorgen 2024 motsvarande 6,9 
mnkr. 
 
Äldrenämnden beslutar att delegera till äldredirektör att fördela 
statsbidrag om 6,9 mnkr till utförare med hälso- och 
sjukvårdsansvar utifrån den modell som föreslås i detta ärende. 
  
  
Jäv 
Ordförande Robert Mjörnberg (V) anmäler jäv och lämnar 
sammanträdesrummet. 
  
  
Särskilt uttalande 
Hugo Laigar (M) lämnar ett särskilt uttalande från Moderaterna. 
Kristdemokraterna ansluter till detta. 
  
  
Förslag till beslut 
Vice ordförande Nike Örbrink (KD) föreslår att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  
  
Beslutsgång 
Vice ordförande Nike Örbrink (KD) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Regeringen har gett Socialstyrelsen i uppdrag att under 2024 fördela 
medel till regioner och kommuner för utökad verksamhetsförlagd 
utbildning (VFU). Syftet med statsbidraget är att öka incitamenten 
för samtliga regioner och kommuner att ta emot fler studenter under 
utbildning. 
 
Stockholms stad har beviljats 6,9 mnkr av Socialstyrelsen. Det 
beviljade beloppet utgår från hur stor del av den totala ökningen av 
antalet VFU-veckor som Stockholms stad står för. Medlen får 
användas för kostnader för ökad VFU under hela 2024. 
 



 

 

Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-11-26 

Den modell som förvaltningen föreslår för att fördela dessa 6,9 
mnkr utgår från antalet utbildningsveckor som förvaltningen 
redovisade till Socialstyrelsen i augusti i år. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2024/307-3 Tjänsteutlåtande Fördelning av statsbidrag 
utökad verksamhetsförlagd utbildning 

 



Äldrenämnden 26 november 2024

Ärende 12

Fördelning av statsbidrag utökad
verksamhetsförlagd utbildning

Dnr ALD 2024/307

Hugo Laigar m.fl. (M)

Särskilt uttalande 

Vi välkomnar regeringens satsningar på utbildningar vilket är en kompetenshöjande insats. Att höja 
kompetensen inom stadens omsorg är en viktig fråga som både möjliggör bättre omsorg och attraktivitet 
till yrket.  

Likt påtalat i tidigare ärenden där uppföljning inte krävs från avsändaren borde staden ta sitt ansvar i att 
följa upp hur pengarna används och vad effekten blir. På så vis kan framtida satsningar och prioriteringar 
från politiken tydliggöras vilket är välkommet. 



 

 

Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-11-26 

§ 13 
Funktionsbeskrivning syn-och hörselinstruktör  
ALD 2024/324 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner den stadsgemensamma 
funktionsbeskrivningen för syn- och hörselinstruktör. 
 
Äldrenämnden överlämnar ärendet till kommunstyrelsen för vidare 
beslut i kommunfullmäktige. 
  
  
Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
  
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
I budget 2022 gavs äldrenämnden i uppdrag att ha en samordnande 
roll för de specifika funktionerna i syfte att hålla ihop dessa, 
tydliggöra uppdrag och utveckla gemensamma arbetsmetoder med 
mera. I juni 2023 beslutades om funktionsbeskrivningar för 
anhörigkonsulent, fixartjänsten, digitala stödjare och legitimerad 
dietist. Nu kompletteras detta med funktionsbeskrivning för syn- 
och hörselinstruktör. 
 
Funktionsbeskrivningen har tagits fram av en arbetsgrupp bestående 
av stadsdelsförvaltningarnas syn- och hörselinstruktörer samt 
medarbetare på äldreförvaltningen. Funktionsbeskrivningen har 
även förankrats i en referensgrupp bestående av chefer från 
stadsdelsförvaltningarna och representant från kommunstyrelsens 
pensionärsråd. I funktionsbeskrivningen har syftet med funktionen 
tydliggjorts, vilka arbetsuppgifter och ansvar som ingår i rollen 
samt eventuella avgränsningar i uppdraget. Genom samordning 
skapas förutsättningar att utveckla stadsgemensamma arbetssätt och 
kommunikation om den specifika funktionen samt kollegialt 
erfarenhetsutbyte. 
 
Enligt äldreboendeplan 2025 ska 36 nya vård- och omsorgsboenden 
byggas fram till 2040. Ett stort antal boenden kommer även att 
renoveras. Det är angeläget att dessa boenden för äldre utrustas med 



 

 

Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-11-26 

den senaste tekniken och utformningen för att underlätta för 
personer med syn- och eller hörselnedsättning. 
 



 

 

Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-11-26 

§ 14 
Remiss av betänkande - Ett nytt regelverk för 
hälsodataregister (SOU 2024:57)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2024/1090 
ALD 2024/371 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på remissen om Ett nytt regelverk för hälsodataregister. 
  
  
Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
  
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Regeringen beslutade den 30 mars 2023 att utse en utredare med 
uppdrag att se över regelverket för hälsodataregister. Syftet var att 
föreslå viss ny uppgiftsinsamling och skapa ändamålsenliga regler 
som ökar förutsättningarna att förbättra hälso- och sjukvården samt 
folkhälsan. Utredaren skulle även säkerställa att regelverket är 
utformat på ett sådant sätt att det skyddar den personliga 
integriteten. 
 
Förvaltningen välkomnar att utredarens förslag ska omfatta 
uppgifter från alla vårdgivare, såväl offentliga som privata, och så 
långt som det är möjligt minska risken för ökad administration för 
hälso- och sjukvården. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2024/371-2 Tjänsteutlåtande Remiss av Betänkande Ett 
nytt regelverk för hälsodataregister (SOU 2024:57) 

 ALD 2024/371-1.1 Remiss - Betänkande Ett nytt regelverk 
för hälsodataregister (SOU 2024:57) 

 



 

 

Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-11-26 

§ 15 
Skrivelse om hur äldreförvaltningen jobbar med att 
förebygga bedrägerier mot äldre  
Svar på skrivelse från Nike Örbrink (KD) 
ALD 2024/306 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på skrivelsen angående hur äldreförvaltningen jobbar med att 
förebygga bedrägerier mot äldre. 
  
  
Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
  
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Nike Örbrink (KD) har i en skrivelse till äldrenämnden ställt frågan 
om hur äldreförvaltningen jobbar med att förebygga bedrägerier 
mot äldre. 
 
Förvaltningen anser att det är viktigt att sprida information och att 
nå ut brett inte enbart till den äldre målgruppen. Även anhöriga, 
närstående och personer som på olika sätt kommer i kontakt med 
äldre är viktiga parter i informationsspridningen. 
 
Utifrån detta har förvaltningen under året arbetat med att: 

 Publicera information på webbplatsen Senior i Stockholm 
om hur man kan skydda sig mot brott och bedrägerier. Där 
finns även länkar till polisens utbildningsmaterial. 

 Bistå träffpunkter som vill arrangera föreläsningar från 
polisen. 

 Startat upp samarbete med Ung Omsorg som är en av två 
upphandlade leverantörer av sociala besök. 
Äldreförvaltningen har tillsammans med polisen deltagit på 
ett möte med Ung Omsorgs teamledare och responsen från 
såväl teamledarna som polisens föreläsare var mycket 
positiv. 
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2024-11-26 

 Polisen deltog vid Hälsodagen på Stockholms stadion den 4 
september där besökare fick möjlighet att ställa frågor och få 
information. 
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Protokoll nr 10/2024 
 

2024-11-26 

§ 16 
Anmälan av svar genom kontorsutlåtande på remiss av 
Delbetänkandet - Ökat informationsutbyte mellan 
myndigheter – Behov och föreslagna förändringar (SOU 
2024:63)  
ALD 2024/348 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 
  
  
Särskilt uttalande 
Nike Örbrink (KD), Hugo Laigar m.fl (M), Margita Jacobsson (L) 
och Thomas Wihlman (C) lämnar ett gemensamt särskilt uttalande 
från Kristdemokraterna, Moderaterna, Liberalerna och 
Centerpartiet. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2024/348-2 Svar på remiss genom kontorsutlåtande av 
delbetänkandet ökat informationsutbyte mellan myndigheter 
- Behov och föreslagna förändringar (SOU 2024:63)  

 ALD 2024/348-1.2 Remiss - Delbetänkandet - Ökat 
informationsutbyte mellan myndigheter - Behov och 
föreslagna förändringar (SOU 2024:63) 

 



Äldrenämnden 26 november 2024 
 
Ärende 16 
Dnr: ALD 2024/348 
 
Svar på remiss genom 
kontorsutlåtande av 
delbetänkandet ökat 
informationsutbyte mellan 
myndigheter – Behov och 
föreslagna förändringar (SOU 
2024:63) 
 
Nike Örbrink (KD) 
Hugo Laigar m.fl. (M) 
Margita Jacobsson (L) 
Thomas Wihlman (C) 

 
 
Särskilt uttalande: 
 

Vi anser att det är viktigt hur Stockholms stad yttrar sig i viktiga frågor för de äldre. Det 
gäller även hur den politiska behandlingen av ärendena går till. Tyvärr har majoriteten inte 
givit oss en rimlig möjlighet att yttra något i detta ärende, vilket är problematiskt. Vi vänder 
oss emot hanteringen av ärendet från den politiskt styrda roteln och majoriteten i stadshuset.  
 
Enligt den information vi kan få fram har remisstiden varit så pass lång att det var fullt 
möjligt att erbjuda en hållbar politisk behandling, i alla fall i äldrenämnden. Att självmant 
avskriva denna möjlighet med hänvisning till ”interna omständigheter” på förvaltningen är 
synnerligen anmärkningsvärt.  
 
Majoriteten har inte givit ärendet en korrekt politisk hantering. Mönstret är tyvärr inte nytt. 
Rörande exempelvis "Anmälan av remissvar av förslag till Socialstyrelsens föreskrifter om 
säkerhetsåtgärder för samhällsviktiga tjänster inom hälso- och sjukvårdssektorn” som 
behandlades på äldrenämndens sammanträde den 20 februari 2024 samt ”Förslag till nationell 
plan för hälso- och sjukvårdens kompetensförsörjning” vid nämnden den 22 oktober 2024 var 
hanteringen lika undermålig som nu. 
 
I Sverige finns det en lång beredningstradition, där en tilltagen remissrunda är en omistlig del 
av denna beredning. Att från politikens sida inte få till möjlighet att bidra till denna urholkar 
också beredningstraditionen. Det är särskilt allvarligt att detta också sker i ett ärende som rör 
förslag om förändringar i sekretessbrytande bestämmelser, en potentiellt politiskt känslig 
fråga. 
 
Det här är inte acceptabelt. 



 

 

Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-11-26 

§ 17 
Anmälan av svar genom kontorsutlåtande på remiss av 
Stärkt stöd till anhöriga - Ett mer ändamålsenligt stöd till 
barn och vuxna som är anhöriga (SOU 2024:60)  
ALD 2024/383 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna.   
  
  
Särskilt uttalande 
Nike Örbrink (KD), Hugo Laigar m.fl (M), Margita Jacobsson (L) 
och Thomas Wihlman (C) lämnar ett gemensamt särskilt uttalande 
från Kristdemokraterna, Moderaterna, Liberalerna och 
Centerpartiet. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2024/383-2 Stärkt stöd till anhöriga- kontorsyttrande  
 ALD 2024/383-1.1 Remiss - Stärkt stöd till anhöriga Ett mer 

ändamålsenligt stöd till barn och vuxna som är anhöriga 
(SOU 2024:60) 

 



Äldrenämnden 26 november 2024

Ärende 17

Stärkt stöd till anhöriga. Ett mer
ändamålsenligt stöd till barn och vuxna

som är anhöriga (SOU 2024:60)

Dnr ALD 2024/383-1

Nike Örbrink (KD)  
Hugo Laigar m.fl. (M)

Margita Jacobsson (L)
Thomas Wihlman (C)

Särskilt uttalande 

Vi anser att det är viktigt hur Stockholms stad yttrar sig i viktiga frågor för de äldre. Det gäller även hur 
den politiska behandlingen av ärendena går till. Tyvärr har majoriteten inte givit oss en rimlig möjlighet att 
yttra något i detta ärende, vilket är problematiskt. Vi vänder oss emot hanteringen av ärendet från den 
politiskt styrda roteln och majoriteten i stadshuset.  

Enligt den information vi kan få fram har remisstiden varit så pass lång att det var fullt möjligt att erbjuda 
en hållbar politisk behandling, i alla fall i äldrenämnden. Att självmant avskriva denna möjlighet är 
undermåligt. 

Majoriteten har inte givit ärendet en korrekt politisk hantering. Mönstret är tyvärr inte nytt. Rörande 
exempelvis "Anmälan av remissvar av förslag till Socialstyrelsens föreskrifter om säkerhetsåtgärder för 
samhällsviktiga tjänster inom hälso- och sjukvårdssektorn” som behandlades på äldrenämndens 
sammanträde den 20 februari 2024 samt ”Förslag till nationell plan för hälso- och sjukvårdens 
kompetensförsörjning” vid nämnden den 22 oktober 2024 var hanteringen lika undermålig som nu 

I Sverige finns det en lång beredningstradition, där en tilltagen remissrunda är en omistlig del av denna 
beredning. Att från politikens sida inte få till möjlighet att bidra till denna urholkar också 
beredningstraditionen.  

Det här är inte acceptabelt. 



 

 

Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-11-26 

§ 18 
Anmälan av månadsrapport för oktober 2024  
ALD 2024/10 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger månadsrapporten till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2024/10-12 Månadsrapport oktober 2024 
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Protokoll nr 10/2024 
 

2024-11-26 

§ 19 
Anmälan av protokoll från Förvaltningsgruppen (FG) den 
20 november 2024  
ALD 2024/11 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger protokollet till handlingarna. 
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Protokoll nr 10/2024 
 

2024-11-26 

§ 20 
Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) den 19 november 2024  
ALD 2024/13 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger protokollet till handlingarna. 
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Protokoll nr 10/2024 
 

2024-11-26 

§ 21 
Anmälan av protokoll från det för socialnämnden, 
äldrenämnden och överförmyndarnämnden 
gemensamma råd för funktionshinderfrågor den 14 
november 2024  
ALD 2024/12 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger protokollet till handlingarna. 
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Protokoll nr 10/2024 
 

2024-11-26 

§ 22 
Anmälan av beslut fattade på delegation oktober 2024  
ALD 2024/27 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger ärendet till handlingarna.  
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2024/27-19 Anmälningslista delegationsbeslut oktober 
2024 
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Protokoll nr 10/2024 
 

2024-11-26 

§ 23 
Övriga frågor  
Kristina Ekelund (M) ställer fråga gällande vilka datum som 
planeras för äldrenämndens sammanträden 2025. 
  
Äldredirektör Patric Rylander svarar att det kommer som ett 
ärende till äldrenämndens sammanträde den 17 december. 
  


